



BANK OF MAURITIUS

Website: <https://www.bom.mu>

Communiqué - Alleged Scams/ Escroqueries Alléguées

The Bank of Mauritius (the Bank) wishes to inform members of the public that, as at noon today, it has received complaints from over 1,100 individuals and has attended to over 550 phone calls regarding the alleged scams involving Whitedot Int'l Consultancy Ltd and other companies.

The Bank is currently gathering information from those complaints in an attempt to identify potential perpetrators of fraudulent scams and gauge the size of the alleged scams.

Overall, the Bank's investigation aims at targeting potential abuse of the banking sector and to ultimately identify the correct course of action, *in tandem* with other regulatory and law enforcement agencies, including remedial measures to prevent the recurrence of such scams.

The Bank relies on the collaboration of members of the public and encourages them to continue to provide the Bank with any information, including any suspicious activity which appears to have the characteristics of illegal investment schemes, to assist it in unveiling such scams.

The Bank urges members of the public to remain alert and not to fall prey to such schemes against the promise of exceptional gains compared to market rates.

The public is invited to contact the Help Desk on **202-3802** for any assistance or communicate any complaint, in writing, to the First Deputy Governor, Bank of Mauritius, Port Louis or by email at helpdesk@bom.mu.

05 April 2013

(Released at 14.00 hours)

La Banque de Maurice (la Banque) tient à informer les membres du public, qu'à midi aujourd'hui, elle a reçu des doléances provenant de plus de 1,100 personnes, et a répondu à plus de 550 appels téléphoniques concernant les escroqueries présumées impliquant Whitedot Int'l Consultancy Ltd et d'autres entreprises.

La Banque recueille actuellement des informations à partir de ces doléances dans le but d'identifier les auteurs potentiels de ces arnaques et de mesurer l'ampleur de ces escroqueries présumées.

Dans l'ensemble, l'enquête de la Banque vise à cibler les abus potentiels du secteur bancaire et d'identifier éventuellement la voie à suivre, en tandem avec d'autres instances régulatrices et les autorités policières, y compris les mesures correctives pour prévenir de telles escroqueries.

La Banque compte sur la collaboration des membres du public et les encourage à continuer à lui fournir tout renseignement, incluant toute activité suspecte qui semble avoir les caractéristiques de placements illégaux, susceptible de l'aider à dévoiler au grand jour ces escroqueries.

La Banque exhorte les membres du public à demeurer vigilants et à ne pas devenir la proie de tels placements contre la promesse de gains exceptionnels par rapport aux taux du marché.

*Le public est invité à contacter le Service d'Assistance mis en place à la Banque sur le **202-3802** ou d'envoyer leurs doléances, par écrit, au Premier Vice- Gouverneur, Banque de Maurice, Port Louis ou par courrier électronique à helpdesk@bom.mu.*

05 avril 2013

(Emis à 14 h 00)